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Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167 
 

Nacka naturvårdsråd  

Mötesdatum: 2014-03-10, kl 16.30-18.30 

Plats: Nacka stadshus, Björknäs rummet, plan -1 

Kallade: Se bifogad lista 

  

Nr Dagordning Ansvarig 

1 Föregående minnesanteckningar till handlingarna 
 

Mats Gerdau 

2 Arbetet med kommunens lokala miljömål Magnus Rothman 
 

3 Strukturplan Västra Sicklaön 
 

Sven Andersson 

4 Kort info om detaljplanearbetet vid 
Telegrafberget/Skarpnäs 

Helena Fältén 

5 Lägesrapport naturreservaten mm 
• Skuruparken 
• Velamsund 
• Svärdsö 
• Ryssbergen 
• Trollsjön 
• Rensättra – Ramsmora 
• Ängsmarkernas skötsel 
• Tidplan restaurering Rudsjön 

Nina Carlsson 
Finn Cederberg 

6 Övrigt 
Info om påbörjade arbeten: 

- Ekosystemtjänster Västra Sicklaön 
- Klimatprogram 

A-C Rudström 

7 Nästa möte, 9 juni Mats Gerdau 
  
Inkomna frågor från föreningarna som är underlag till dagordningen bifogas i bilaga 
 
Välkomna 
Mats Gerdau 
Naturvårdsrådets ordförande 
 
Naturvårdsrådet har till uppgift att övergripande samarbeta med naturskyddsföreningarna, sjörestaurerings- 
grupperna och liknande föreningar i Nacka. I rådet ingår ordföranden, förste vice ordföranden och andre vice 
ordföranden i Naturreservatsnämnden respektive kommunstyrelsen. Presidiet i kommunstyrelsen utgör på 
motsvarande poster presidium i naturvårdsrådet. Rådet består i övrigt av representanter för i stycket ovan 
angivna föreningar i den omfattning som presidiet bestämmer.     
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Bilaga 
Inkomna förslag från deltagande föreningar 
 
Velamsund, 
Ekholmen i nordöstra ”hörnet” (Knarrnäs) av reservatet, en omistlig del av 
omkringliggandekulturlandskapet. Har inhägnats med flera (5-6st) hagar för hästarna. 
Innebär hästgnag och hovtramp på ekstammar och rötter. Det är väl känt att hästar förr 
eller senare avlivar de flesta lövträd, denna skadegörelse. Frigör området mellan 
Knarrnäsvägen och 15meter söder om Ekholmen. Bifogar fotografi taget från 
Knarrnäsvägen 1976 av mig (38år sedan).Ekholmen var fri fram till 2006 när kommunen 
tog över Stora ladan med privat djurhållare. 
 
Vid vägen från Knarrnäs ner till Oxhagen är många träd avverkade men en del ekar står 
kvar . Vid en vandring i detta område såg jag att 80-90% av dessa ekar var skadade av 
hästgnag. Vilket innebär att även dess kommer at avliva om man inte skyddar de med 
brädor eller staket. 
 
Biltrafiken mellan Knarrnäs och Kärrtorp har beslutats att inte trafikeras ut på 
Knarrnäsvägen, utan endast in- och via gårdsområdet. Det har satts upp en grind till 
gårdsområdet, nu går biltrafiken via Boo leden ut på Knarrnäsvägen. 
 
Instängslingen av området mellan Knarrnäsvägen och Boo leden med börjar vid stora 
Skräddarängen,borde tas bort helt från hela området nu, 
eftersom hela instängslet utmed Knarrnäsvägen är bortaget. 

 
Frågeställare Ivar Häggblom ordf. Boo Fiskevårdsområdes förening 
 
Varför har stora skogsområden i reservatets nordöstara del (närmast Knarrnäs) inhägnats 
med elstängsel (för hästar) med resultat att dessa områden inte längre fungerar som 
strövområden för människor? Har man sålt ut delar av reservatets skog till hästägare? 
 
Frågeställare Jan Åman, Nacka miljövårdsråd 
 
Telegrafberget/Skarpnäs 
Vad händer i detaljplanearbetet av Telegrafberget/Skarpnäs naturreservat?   
 
Frågeställare Boo Miljö- och Naturvänner Boo 
 
Skarpnäs naturreservat och eventuell bebyggelse på Telegrafberget och utefter Skarpövägen. 
 Reservatsbildningen har pågått sedan 1999. 
 
Frågeställare Jan Åman, Nacka miljövårdsråd 
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Lägesrapporter 
Svärdsö - Remissförslag från november 2013 stoppat 
Ryssberget 
Skuruparken och stugorna i området. 
Trollsjön - stympat, överklagat. 
Rensättra 
Skogsö naturreservat 
Vad händer vid Skutviken? Mark- och miljödomstolens dom kommer 27/2.    
 
Frågeställare Jan Åman, Nacka miljövårdsråd 
 
Övergripande strukturplan för västra Sicklaön. 
Varför har planen, som innebär stora ingrepp i naturmarker, tagits utan remissförfarande? 
 
Frågeställare Jan Åman, Nacka miljövårdsråd 
 
Lägesrapporter 
- Tidplan för restaurering av Rudsjön.  
- Är inventeringarna avslutade för Rensättra-Ramsmora utredningsområde 
  för naturreservat? Skulle vara intressant om vi kunde få ta del av arbetet 
  och höra hur kommunen tänker gå vidare. 
- Ängsmarkernas skötsel, apropå diskussioner om Danmarks ängar, Aborrträsk m fl. 
  (Osäker på om frågan hör hemma i Fokusgruppen eller i Naturvårdsrådet, eftersom  
   det handlar om mark både inom och utanför naturreservaten.) 
  
Frågeställare Boo Miljö- och Naturvänner Boo 
 
Lägesrapport Skuruparken.  
Skuruparkens vänner önskar en lägesrapport om Skuruparken. Fråga till Peter Zethraeus: 
Varför togs inte naturreservatsbeslutet för Skuruparken i NRN den 5 februari enligt den 
tidtabell som kommunstyrelsen beslutat. 
 
Frågeställare Skuruparkens vänner 
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Sändlista: 
 
Föreningar 
Naturskyddsföreningen i Nacka 
Saltsjöbadens Naturskyddsförening 
Boo Miljö och Naturvänner 
Nacka Miljövårdsråd 
Skuruparkens vänner 
Ältasjöns Fiskevårdsområdesförening 
Boo Fiskevårdsområdesförening 
Saltsjöbadens Fiskevårdsförening 
Svenska Naturskyddsföreningens Länsförbund 
Föreningen Rädda Ältasjön 
 
Naturvårdsrådet 
KS   Mats Gerdau (M) 
KS   Stefan Saläng (FP) 
KS   Khashayar Farmanbar (S) 
NRV.. Peter Zethraeus (M) 
NRV.. Björn Strehlenert (C) 
NRV.. Gudrun Hubendick (MP) 
 
Tjänstemän 
Åsa Engwall Natur- och fritidsdirektör 
Ann-Christin Rudström Samordnings och utvecklingsenheten 
Roger Grönwall Parkchef 
Liselott Eriksson Natur- och friluftsstrateg 
Finn Cederberg Naturvårdsintendent 
Birgitta Held-Paulie Miljöstrateg 
Heidi Swahn Sekreterare 
 
För kännedom 
MSN   Cathrin Bergenstråhle (M) 
MSN.. Leif Holmberg (C) 
MSN.. Kaj Nyman (S) 
TN   Gunilla Grudevall-Steen (FP) 
TN     Eva Närvä-Eickenrodt (M) 
TN   Per Chrisander (MP) 
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